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ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 07/2008 ORDINÀRIA DEL PLE DE 
L’AJUNTAMENT DE 7 D’ABRIL DE 2008  
  
Identificació de la sessió: 
Núm.  07/2008  
Sessió: ordinària 
Data: 7 d’abril de 2008  
Horari: 21.00 a 24.00 hores 
Lloc: Sala de sessions de l’Ajuntament de Manacor 
  
Assistents 
 
President 
Antoni Pastor Cabrer 
 
Regidors 
Grup municipal Partit Popular 

Mesquida Ferrando, Antoni 
Febrer Gelabert, Isabel  
Vecina Castillo, Andrés 
Mercant Nadal, Maria Antònia  
Rosselló Cerdà, Pedro  
Sureda Fons, Antonio  
Bosch Lliteras, Llorenç  
Riera Mascaró, Catalina 
Bover Sansó, Maria  

Grup municipal ALM-UM 
Julve Caldentey, Catalina 
Grimalt Vert, Miquel Àngel 
García Boza, Salustiano  

Grup municipal AIPC 
Gomila Capó, Joan  
Amer Artigues, Bernat  

Grup municipal PSM-Esquerra-Verds 
Gayà Riera, Sebastià  
Llodrà Gayà, Joan  
Garau Metzinger, Diana 

Grup Municipal Socialista 
Roman Quetglas, Rosa Júlia  
Castellano Gallardo, José Miquel  
Morey Fernández, Francisca Maria   

 
 
Secretari general 
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Antoni Benlloch Ramada 
 
 
Ordre del dia, desenvolupament de la reunió i acords: 
 
1. Aprovació actes núms. 02/2008 ordinària, 04/2008 ordinària, 05/2008 extraordinària 
urgent i 06/2008 extraordinària. 
2. Donant compte dels decrets aprovats durant els mesos de febrer i de març de 2008. 
3. Donant compte de l’aprovació de la liquidació del Pressupost Propi de l’Ajuntament 
de Manacor corresponent a l’exercici 2007. 
4. Donant compte de l’aprovació de la liquidació del Pressupost de la Fundació Pública 
del Teatre Municipal de Manacor corresponent a l’exercici 2007. 
5. Donant compte de l’aprovació de la liquidació del Pressupost del Patronat Municipal 
d’Esports corresponent a l’exercici 2007. 
6. Donant compte de l’aprovació de la liquidació del Pressupost de l’Escola Municipal 
de Mallorquí corresponent a l’exercici 2007. 
7. Donant compte de l’aprovació de la liquidació del Pressupost de la Fundació Pública 
Antoni M. Alcover corresponent a l’exercici 2007. 
8. Donant compte de l’aprovació del I Expedient d’Incorporació de Romanents 2008 del 
Pressupost Propi. 
9. Donant compte de l’aprovació del I Expedient d’Incorporació de Romanents 2008 del 
Pressupost del Patronat Municipal d’Esports. 
10. Donant compte de l’aprovació del I Expedient d’Incorporació de Romanents 2008 
del Pressupost de l’Escola Municipal de Mallorquí. 
11. Donant compte de l’aprovació del I Expedient d’Incorporació de Romanents 2008 
del Pressupost de la Fundació Antoni M. Alcover. 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa d’Urbanisme i Obres 
12. Adjudicació de l’execució de les obres de construcció d’un institut d’educació 
secundària a la zona de Son Fangos. 
13. Cessió gratuïta del solar de l’IES de Son Fangos al Govern de les Illes Balears. 
14. Informe sobre el projecte d’adequació i legalització de l’emissari submarí de 
l’EDAR de Cales de Mallorca. 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa de Serveis Públics 
15. Reconeixement extrajudicial de crèdits a favor de Dielectro Balear SA. 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa de Porto Cristo 
16. Reconeixement extrajudicial de crèdits a favor de Progresa. 
 
Proposicions de la batlia 
17. Aprovació inicial de la modificació dels Estatuts de la Fundació Pública del Teatre 
Municipal de Manacor. 
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18. Aprovació inicial de la modificació dels Estatuts de la Fundació Pública Antoni M. 
Alcover. 
19. Modificació acord plenari fixant el règim de dedicació, retribucions i  
indemnitzacions i assistències dels membres de la Junta Municipal de Districte. 
 
Propostes de resolució 
20. Del grup municipal PSM-Esquerra-Verds per a la promoció de l’aparcament de la 
plaça de Sant Jaume. 
21. Del grup municipal PSM-Esquerra-Verds per proposar el concert econòmic com a 
model de finançament de la comunitat autònoma de les Illes Balears. 
22. Del grup municipal PSM-Esquerra-Verds per a la inclusió del carril-bici en el projecte 
de cobriment del torrent de Manacor. 
23. Dels grups municipals PP i AIPC per a la millora del transport públic entre s’Illot – 
Porto Cristo i de Cales de Mallorca i Cala Murada. 
24. Del Grup Municipal Socialista per a la millora dels serveis que ofereix la SAM i 
proposta per a l’augment dels seus ingressos. 
25. Renúncia de la Sra. Maria Antònia Mercant Nadal al càrrec de regidora de 
l’Ajuntament de Manacor. 
26.  Precs, preguntes i interpel·lacions. 
 
El president obri la sessió i es procedeix a tractar els punts de l’ordre del dia. 
 
 
1. Aprovació actes núms. 02/2008 ordinària, 04/2008 ordinària, 05/2008 
extraordinària urgent i 06/2008 extraordinària 
 
El Sr. Gayà Riera demana les rectificacions següents a l’acta núm. 04/2008 ordinària 
celebrada el dia 3 de març de 2008, en el punt número 13 sobre proposta de resolució 
del grup municipal PSM-Esquerra-Verds per iniciar la cessió de terrenys situats al 
passeig Ferrocarril per a la construcció d’una nova escola: 
� a la seva primera intervenció, allà on diu ...”que a l’any 2006 es va demanar 

crear una partida per a l’adquisició de terrenys” s’ha d’afegir: “i l’equip de 
govern PP-AIPC va votar en contra”. 

� al final de la seva segona intervenció, afegir “Demana al Sr. Pastor si el 
propietari dels 1.500 metres, que no eren de l’Ajuntament i que ens faltaven per 
tenir els terrenys, els volia vendre.  El Sr. Pastor contesta que no els volia 
vendre”. 

i diu que ara sap que és mentida, perquè després fa contactar amb aquest senyor i li va 
dir que ja li anava bé vendre’ls i que si l’Ajuntament li volia fer una oferta estava 
disposat a escolar-la. 
 

I 
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El Ple de l’Ajuntament acorda per devuit vots a favor (PP, AIPC, ALM-UM i PSM-
Esquerra-Verds) i tres abstencions (Grup Municipal Socialista): 
 
Aprovar l’acta núm. 02/2008 ordinària celebrada per aquest mateix òrgan el passat dia 4 
de febrer de 2008 amb incorporació, en els punts sol·licitats, de les intervencions 
realitzades per la Sra. Roman Quetglas i pel balte, una vegada consultades les cintes 
gravades en aqueixa sessió en compliment de l’acord plenari de 3 de març de 2008 al 
punt sobre l’aprovació de l’acta núm. 02/2008 de 4 de febrer de 2008, que seguidament 
es transcriuen: 
 

1. Redacció literal pel fa al punt de l’ordre del dia núm. 2, a la primera 
intervenció de la Sra. Júlia Roman Quetglas, on diu “recrimina que només es 
cobrís una petita part ..... “: 

 
“Ben igual que el cobriment del torrent, que mos ha agradat molt també que se’n 
parli o que no s’ha parlat gaire, però que supos que serà una de les actuacions 
perquè ja s’han anunciat, que es va anunciar, en dues ocasions, a l’anterior 
legislatura, i que es varen cobrir, si arriben, 100 metres del torrent, no?,  perquè 
si fes una finca un parent d’un regidor d’aquesta casa” 

 
2. Redacció literal  quan al punt de l’ordre del dia 4,  de la segona intervenció 
del batle, contestant a la Sra. Morey: 

 
“Sra. Morey, jo crec que vostè no té massa clar, les àrees de transició són 
rústiques, que li quedi clar, hi ha sòl urbà o rústic, les àrees de transició són una 
ratjeta que enrevolta però vostès estan parlant de rústic, lo que no és urbà és 
rústic, vostè ho poden adornar així com vulguin, i si no ho haguessin hagut de 
retirar el projecte del Consell de Govern com li varen fer retirar els seus socis del 
Bloc.  Quan vostès volen construir a sòl rústic, li diguin lo que li vulguin dir, 
àrea de transició, àrea d’harmonització, li diguin lo que vulguin, sòl rústic, jo 
m’agradaria saber que hagués passat si el Partit Popular s’hagués atrevit a fer 
aquesta proposta.   
 
Vostè me diu que jo puc parlar amb els directors generals, escolti, jo no tenc la 
mateixa categoria com a batle que la batlessa de Palma?, que cada dos dies la 
rep.  Quina diferència hi ha en rebre el batle de Manacor o rebre la batlessa de 
Palma?   Es que m’ho hauran d’explicar, és a dir, a part que jo som del Partit 
Popular, la Sra. Calvo, en la que me uneix una gran amistat i la respect 
moltíssim, és del Partit Socialista.  No crec que hi hagi cap diferència, o vostè 
considera que en de fer diferència amb els ciutadans de Palma i els ciutadans de 
Manacor?  O, és que vostè, perquè està empleada i col·locada a Palma, en ves de 
defensar els interessos de Manacor ha de defensar els interessos del Sr. Antich?    
És això el que me vol dir?    
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I defensi els interessos de Manacor, vostè està aquí seguda a una cadira de 
regidora de l’Ajuntament de Manacor, no està aquí seguda a una cadira 
d’assessora, vostè està seguda a una cadira de regidora de l’Ajuntament de 
Manacor i no em parli de si puc parlar amb directors generals o puc parlar en 
consellers, i clar que jo ho sé amb qui puc parlar, i amb el President del Govern, 
i qui és el President del Govern per no rebre!    
 
Noltros, no formam com Ajuntament part de la infraestructura i de l’estructura 
autonòmica?   No en formam part?   I vostè defensa que el President del Govern 
vuit mesos després no m’hagi rebut, això és lo que vostè està dient?  així és el 
respecte que vostè té per aquesta corporació i per aquesta institució?,  és que 
vostè hauria d’estar empagaida de dir-ho, i vostè vol defensar els interessos dels 
ciutadans de Manacor amb aquest discurs? 
 
I vostè, vostè qualque dia se presenta per defensar i per seure a aquestes cadires 
del Govern dient que no passa res que jo parli amb un director general, i jo no 
vull parlar amb un director general vull parlar amb el president, que en teoria, en 
teoria no a la pràctica, és el que nomena els consellers i els que dirigeix l’acció 
del Govern.   
 
I vostès no vagin dient que jo vaig demanar hora al President per parlar del 
Centre de Tecnificació, jo li vaig dir que volia parlar de tots els projectes de 
Manacor, i li he dit moltes vegades i quan l’he vist en el passillo li he dit moltes 
vegades que se passava moltíssim no rebiguent-me, i m’ha dit: ‘no! no! sí que té 
rebre´.  Te rebré, uns nassos!   
 
Jo li vull parlar de tot.  Li vull parlar d’escoles, li vull parlar de residències, li 
vull parlar de problemes socials, li vull parlar de tot, i desprès ell ja me dirà si he 
d’anar a un director general o si he d’anar a un conseller, això que li quedi ben 
clar.  Si no me vol rebre, cap problema ni un, però sàpiguen que en menjaran 
durant quatre anys, i els ciutadans sabran quin tipus de president tenim segut en 
el Consolat de Mar.  Faltaria més!   
 
És que si no defensa la institució aquest equip de govern, qui la defensarà.  
Perquè vec que vostès no, vostès no!  I jo la meva feina, la meva obligació, és 
defensar aquesta institució per damunt de tot, i per damunt les persones, perquè 
el Sr. Antich passarà i noltros també passarem, però l’Institució quedarà, per lo 
tant el respecte a la institució no es pot perdre mai, i pareix mentida que un partit 
com el seu i que vostè encara defensi l’actitud d’aquest president que encara no 
ha rebut després de vuit mesos en el batle de Manacor.   
 
Més intervencions, Sr. Gayà? 

 
II 
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El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Deixar damunt la taula l’aprovació de l’acta núm. 04/2008 ordinària celebrada per 
aquest mateix òrgan el passat dia 3 de març de 2008, als efectes de fer una transcripció 
literal de la segona rectificació demanada pel Sr. Gayà Riera una vegada consultades les 
cintes. 

 
III 

 
El Ple de l’Ajuntament acorda per devuit vots a favor (PP, AIPC, ALM-UM i PSM-
Esquerra-Verds) i tres abstencions (Grup Municipal Socialista): 
 
Aprovar l’acta de la sessió número 05/2008 extraordinària urgent celebrada per aquest 
mateix òrgan el passat dia 12 de març de 2008. 
 

IV 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per devuit vots a favor (PP, AIPC, ALM-UM i PSM-
Esquerra-Verds) i tres abstencions (Grup Municipal Socialista): 
 
Aprovar l’acta de la sessió número 06/2008 extraordinària celebrada per aquest mateix 
òrgan el passat dia 12 de març de 2008. 
 
 
2. Donant compte dels decrets aprovats durant els mesos de febrer i de març de 
2008. 
 
El secretari dóna compte de les resolucions aprovades per la batlia durant els mesos de 
febrer i de març de 2008. 
 
El Sr. Gayà Riera, en relació amb els decrets d’adjudicació d’asfaltat de camins rurals, 
demana quins criteris s’han aplicat per al seu asfaltat i critica la seva realització ja que 
hi ha molts de carrers de Manacor en mal estat. 
 
El Sr. Sureda Fons contesta que els criteris que ha observat l’Ajuntament han estat el 
d’asfaltar els camins més importants i el que hi ha moltes peticions dels particulars. 
 
El Sr. Gayà Riera demana explicacions sobre els decrets que donen de baixa més de 
cent mil euros i que l’Ajuntament, en conseqüència, no ha recaptat, com són sancions, 
baixes de rebuts d’escombreries, etc. 
 
El Sr. Bosch Lliteras contesta que la recaptació executiva de l’Ajuntament funciona be i 
que les baixes que s’han donat són com motivades per errades o per la imposició de 
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multes de trànsit a vehicles de renta-cars, també per defuncions dels subjectes passius, 
etc. 
 
El Sr. Gayà Riera també demana sobre la denegació de sis llicències d’activitats 
d’antenes sol·licitades l’any 2000 i sobre si es troben en funcionament. 
 
El Sr. Bosch Lliteras contesta que aquestes llicències s’han denegades perquè s’han 
informat desfavorablement pels tècnics municipals i, pel que fa a la segona pregunta 
desconeix en aquest moments si funcionen o no les antenes.  
 
El Sr. Castellano Gallardo qüestiona al Sr. Bosch Lliteras que la recaptació executiva 
funcioni be. 
 
El batle contesta que no correspon en aquests moments debatre la recaptació executiva 
ja que senzillament s’està donant compte dels decrets aprovats. 
 
La Sra. Julve Caldentey està sorpresa de vint decrets de baixes de vehicles perquè ara 
està adjudicada la retirada de vehicles, i demana explicacions. 
 
El batle li contesta que aquests decrets de baixa de vehicles no té res a veure amb el 
servei de la grua municipal. 
 
La Sra. Julve Caldentey demana, en relació a la qüestió formulada, qui assumeix la 
despesa de retirada. 
 
El Sr. Rosselló Cerdà contesta que per a la retirada dels vehicles hi ha dos 
procediments, el que tenen matrícula i els que no tenen la matrícula. 
 
La Sra. Roman Quetglas vol que li expliquin el decret de determinació de tasques dels 
arquitectes dels Serveis Urbanístics. 
 
El Sr. Amer Artigues contesta que el decret s’ha dictat com a conseqüència de la 
incorporació d’una nova arquitecta i el que fa és redefinir les funcions de cada 
arquitecte municipal. 
 
La Sra. Roman Quetglas demana qui és el cap del Servei d’Urbanisme i el cap dels 
arquitectes. 
 
El Sr. Amer Artigues explica que el cap del Servei d’Urbanisme és el Sr. Salom i que no 
hi ha cap entre els arquitectes. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de les resolucions dictades per la batlia durant 
els mesos de febrer i de març de 2008, inscrites respectivament amb els números 
215/2008 al 464/2008 i del 465/2008 al 748/2008, tots inclosos. 
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3. Donant compte de l’aprovació de la liquidació del Pressupost Propi de 
l’Ajuntament de Manacor corresponent a l’exercici 2007. 
 
El secretari dóna compte de l’aprovació de la liquidació del Pressupost Propi de 
l’Ajuntament de Manacor corresponent a l’any 2007. 
 
El Sr. Bosch Lliteras demana a tots els grups si es poden donar conjuntament per 
assabentats els punts del 3 a l’11, ja que totes aquestes liquidacions formaran part del 
Compte Anual de l’Ajuntament i que les explicacions es donaran per la Intervenció en 
una propera comissió informativa. 
 
La Sra. Julve Caldentey creu que no és una bona notícia que en la liquidació dels 
pressupostos quedin més de deu milions d’euros sense executar i això demostra una 
manca de capacitat de gestió del govern. 
 
El Sr. Bosch Lliteras li contesta que tota la informació al respecte se li donarà en una 
propera comissió informativa i que ara només es dona compte. 
 
El batle respon a la Sra. Julve Caldentey que una part important d’aquesta liquidació 
està destinada per a l’execució d’obres que no es varen poder executar l’any passat i que 
ho faran ara, com per exemple l’institut de son Fangos. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat del decret de data 5 de març de 2008, inscrit 
amb el número 612/2008 de 19.03.20008, disposant l’aprovació de la liquidació del 
Pressupost propi de l’Ajuntament de Manacor corresponent a l’exercici de 2007, el 
resum del qual presenta els següents imports: 
 
Drets reconeguts nets .................................................................................  46.780.108,02 
Obligacions reconegudes netes ................................................................... 41.964.943,67  
Resultat Pressupostari ..................................................................................  4.815.164,35  
Desviacions positives de finançament ........................................................ 11.155.635,92 
Desviacions negatives de finançament ......................................................... 4.818.487,16 
Despeses finançades amb R.L.T. .................................................................. 2.146.403,34 
 
Resultat pressupostari ajustat ........................................................................... 624.418,93 
 
Romanent líquid de Tresoreria ................................................................... 10.373.628,75 
 
 
4. Donant compte de l’aprovació de la liquidació del Pressupost de la Fundació 
Pública del Teatre Municipal de Manacor corresponent a l’exercici 2007. 
 



 9

El secretari dóna compte de l’aprovació de la liquidació del Pressupost de la Fundació 
Pública del Teatre Municipal de Manacor corresponent a l’exercici 2007. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat del decret de data 6 de març de 2008, inscrit 
amb el número 610/2008 de 19.03.20008, disposant l’aprovació de la liquidació del 
Pressupost de la Fundació Pública del Teatre Municipal de Manacor corresponent a 
l’exercici de 2007, el resum del qual presenta els següents imports: 
 
Drets reconeguts nets ......................................................................................  343.366,08 
Obligacions reconegudes netes ........................................................................ 304.192,30     
Resultat Pressupostari .......................................................................................  39.173,78 
Desviacions positives de finançament ........................................................................ 0,00 
Desviacions negatives de finançament ....................................................................... 0,00 
Despeses finançades amb R.L.T. ......................................................................... 1.287,92 
 
Resultat pressupostari ajustat ............................................................................. 40.461,70 
 
Romanent líquid de Tresoreria ........................................................................ 103.817,34 
 
 
5. Donant compte de l’aprovació de la liquidació del Pressupost del Patronat 
Municipal d’Esports corresponent a l’exercici 2007. 
 
El secretari dóna compte de l’aprovació de la liquidació del Pressupost del Patronat 
Municipal d’Esports corresponent a l’exercici 2007. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat del decret de data 6 de març de 2008, inscrit 
amb el número 611/2008 de 19.03.20008, disposant l’aprovació de la liquidació del 
Pressupost del Patronat Municipal d’Esports corresponent a l’exercici de 2007, el resum 
del qual presenta els següents imports: 
 
Drets reconeguts nets ......................................................................................  902.427,05 
Obligacions reconegudes netes ..................................................................... 1.026.402,96  
Resultat Pressupostari .................................................................................... –123.975,91 
Desviacions positives de finançament ........................................................................ 0,00 
Desviacions negatives de finançament ....................................................................... 0,00 
Despeses finançades amb R.L.T. ..................................................................... 387.507,53 
 
Resultat pressupostari ajustat ........................................................................... 263.531,62 
 
Romanent líquid de Tresoreria ........................................................................ 564.815,08 
 
 



 10

6. Donant compte de l’aprovació de la liquidació del Pressupost de l’Escola 
Municipal de Mallorquí corresponent a l’exercici 2007. 
 
El secretari dóna compte de l’aprovació de la liquidació del Pressupost de l’Escola 
Municipal de Mallorquí corresponent a l’exercici 2007. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat del decret de data 5 de març de 2008, inscrit 
amb el número 609/2008 de 19.03.20008, disposant l’aprovació de la liquidació del 
Pressupost de l’Escola Municipal de Mallorquí corresponent a l’exercici de 2007, el 
resum del qual presenta els següents imports: 
 
Drets reconeguts nets ........................................................................................  96.602,63 
Obligacions reconegudes netes ......................................................................... 92..645,45 
Resultat Pressupostari .......................................................................................... 3.957,18 
Desviacions positives de finançament ........................................................................ 0,00 
Desviacions negatives de finançament ....................................................................... 0,00 
Despeses finançades amb R.L.T. ............................................................................ 110,34 
 
Resultat pressupostari ajustat ............................................................................... 4.067,52 
 
Romanent líquid de Tresoreria ........................................................................ 155.265,48 
 
 
7. Donant compte de l’aprovació de la liquidació del Pressupost de la Fundació 
Pública Antoni M. Alcover corresponent a l’exercici 2007. 
 
El secretari dóna compte de l’aprovació de la liquidació del Pressupost de la Fundació 
Pública Antoni M. Alcover corresponent a l’exercici 2007. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat del decret de data 6 de març de 2008, inscrit 
amb el número 608/2008 de 19.03.20008, disposant l’aprovació de la liquidació del 
Pressupost de la Fundació Pública Antoni M. Alcover corresponent a l’exercici de 2007, 
el resum del qual presenta els següents imports: 
 
Drets reconeguts nets ...................................................................................  1.360.606,65 
Obligacions reconegudes netes ........................................................................ 162.461,56  
Resultat Pressupostari ................................................................................... 1.198.145,09 
Desviacions positives de finançament ........................................................................ 0,00 
Desviacions negatives de finançament ....................................................................... 0,00 
Despeses finançades amb R.L.T. ....................................................................... 79.746,26 
 
Resultat pressupostari ajustat ........................................................................ 1.277.891,35 
 
Romanent líquid de Tresoreria ..................................................................... 1.581.035,10 
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8. Donant compte de l’aprovació del I Expedient d’Incorporació de Romanents 
2008 del Pressupost Propi. 
 
El secretari dóna compte de l’aprovació del I Expedient d’Incorporació de Romanents 
exercici 2008 del Pressupost Propi. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de l’acord de la Junta de Govern Local de data 
13 de març de 2008 d’aprovació del 1r Expedient d’Incorporació de Romanents per a 
l’exercici 2008, que afecta a diverses partides del Pressupost Propi, per un import total 
de 14.301.509,06 euros. 
 
 
9. Donant compte de l’aprovació del I Expedient d’Incorporació de Romanents 
2008 del Pressupost del Patronat Municipal d’Esports. 
 
El secretari dóna compte de l’aprovació del I Expedient d’Incorporació de Romanents 
2008 del Pressupost del Patronat Municipal d’Esports. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de la resolució de la Presidència del Patronat 
Municipal d’Esports de 12 de març de 2008 disposant l’aprovació del 1r. Expedient 
d’Incorporació de Romanents de l’exercici 2008 que afecta a diverses partides del 
Pressupost del Patronat Municipal d’Esports, per un import total de 346.533,91 euros. 
 
10. Donant compte de l’aprovació del I Expedient d’Incorporació de Romanents 
2008 del Pressupost de l’Escola Municipal de Mallorquí. 
 
El secretari dóna compte de l’aprovació del I Expedient d’Incorporació de Romanents 
2008 del Pressupost de l’Escola Municipal de Mallorquí. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de la resolució de la Presidència de l’Escola 
Municipal de Mallorquí de 12 de març de 2008 disposant l’aprovació del 1r. Expedient 
d’Incorporació de Romanents de l’exercici 2008 que afecta a diverses partides del 
Pressupost de l’Escola Municipal de Mallorquí, per un import total de 5.421,28 euros. 
 
 
11. Donant compte de l’aprovació del I Expedient d’Incorporació de Romanents 
2008 del Pressupost de la Fundació Antoni M. Alcover. 
 
El secretari dóna compte de l’aprovació del I Expedient d’Incorporació de Romanents 
2008 del Pressupost de la Fundació Antoni M. Alcover. 
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El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de la resolució de la Presidència de la Fundació 
Pública Antoni M. Alcover de data 12 de març de 2008 disposant l’aprovació del 1r. 
Expedient d’Incorporació de Romanents de l’exercici 2008 que afecta a diverses 
partides del Pressupost de la Fundació Antoni M. Alcover, per un import total de 
1.504.035,94 euros. 
 
 
12. Urbanisme i Obres: adjudicació de l’execució de les obres de construcció d’un 
institut d’educació secundària a la zona de Son Fangos. 
 
El secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d’Urbanisme i Obres sobre 
adjudicació de l’execució de les obres de construcció d’un institut d’educació 
secundària a la zona de Son Fangos. 
 
El Sr. Amer Artigues assenyala que s’ha tingut que esperar fins que s’ha aprovat la 
incorporació de romanents per adjudicar l’obra i que, tal com es va explicar dins la 
comissió  informativa, només s’ha presentat una empresa, Contratas y Obras SA, que és 
la mateixa empresa que executà les obres de la residència de Manacor.  Finalment 
espera que comencin prest les obres i que finalitzin en els terminis del contracte. 
 
La Sra. Roman Quetglas anuncia que s’abstindrà perquè quan va anar a la comissió 
informativa no va rebre totes les explicacions necessàries i perquè considera que les 
millores s’haurien d’haver incorporat al projecte inicial.  Per acabar, afirma que 
l’empresa adjudicatària no li inspira tota la confiança. 
 
El Sr. Gayà Riera apunta que seria necessari encomanar als Serveis Tècnics un repàs del 
projecte per evitar que fessin modificacions, si bé li consta que el projecte està molt ben 
redactat.  No entén el camí projectat per l’empresa enmig dels camins de son Fangos i 
ses Tapereres.   Finalment creu necessari que es faci un informe tècnic de la situació 
actual dels camins perquè si l’empresa els fes mal bé, es pogués exigir la responsabilitat 
corresponent. 
 
La Sra. Julve Caldentey mostra la seva preocupació i estranyesa que en una època de 
crisi només s’hagi presentat una empresa per executar aquest contracte, la qual 
coincideix amb l’empresa que va executar les obres del geriàtric de Manacor.  Té dubtes 
que es pugui construir l’institut amb el pressupost previst, ja que estima que és 
insuficient.  Finalment, si bé està a favor de les obres, revela el seu escepticisme que les 
obres es puguin executar amb el pressupost previst. 
 
El Sr. Amer Artigues recorda que aquestes obres s’adjudiquen amb doblers d’IBISEC i 
amb una aportació municipal per a l’ampliació del pavelló esportiu, en conseqüència, la 
tasca de l’Ajuntament és de transmissor de la voluntat i del projecte realitzat per 
l’IBISEC.    Coincideix que li hagués agradat que s’haguessin presentat més empreses a 
la licitació pública d’aquesta obra, però només se n’ha presentat una que reuneix tots els 
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requisits.  Recorda al Sr. Gayà Riera que si l’empresa espenya els camins l’Ajuntament 
exigirà la corresponent responsabilitat.  
 
El batle destaca que en la Mesa de Contractació hi havia un funcionari de l’IBISEC, i 
que el fet que es presentàs només una empresa també li resulta estrany.  Insisteix que 
l’Ajuntament fa d’intermediari amb l’IBISEC, al qual, a més, li correspondrà la direcció 
de l’obra. 
 
La Sra. Julve Caldentey insisteix que té moltes dubtes que el pressupost del projecte 
sigui assumible i, a més, que l’empresa adjudicatària sigui la mateixa que la que va 
executar les obres del geriàtric. 
 
La Sra. Roman Quetglas insisteix que les millores haurien d’haver estat recollides en el 
projecte inicial. 
 
El Sr. Gayà Riera indica que és molt important que es realitzi un efectiu control de les 
obres. 
 
El Sr. Amer Artigues no està d’acord que es posi en dubta l’actuació municipal i 
demana al secretari qui eren els membres de la Mesa de Contractació. 
 
El secretari contesta que la Mesa estava formada pel president, que era el batle, i pels 
vocals, la interventora Sra. Aina M. Bonet, la Sra. Maria Isabel Segui de l’IBISEC i la 
secretària Sra. Isabel Fuster, i com assessor jurídic el secretari de l’Ajuntament. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per dotze vots a favor (PP i AIPC) i nou abstencions 
(ALM-UM, PSM-Esquerra-Verds i Grup Municipal Socialista): 
 
1r. Adjudicar a la mercantil Contratas y Obras, Empresa Constructora SA, representada pel 
Sr. Joan Suñe Torreblanca, el contracte per a l’execució de les obres de construcció d’un 
institut d’educació secundària a la zona de son Fangos, tal com venen definides en el 
projecte redactat pels arquitectes Srs. José Luis Gisbert Blanquer i Ignacio Fos Pacheco, 
pel preu de 8.566.576,37 euros (vuit milions cinc-centes seixanta-sis mil cinc-cents 
setanta-sis euros amb trenta-set cèntims), que inclou IVA, obra civil, projecte 
d’instal·lacions i estudi de seguretat, i un termini d’execució de setze mesos (16), amb 
subjecció al projecte i  plec de clàusules administratives que regeixen aquest concurs, així 
com a la seva oferta i millores presentades, i que són descrites a la seva proposta, següents: 
� en cas de resultar adjudicataris dels dos concursos: “construcció d’un institut 

d’educació secundària a la zona de son Fangos” i “construcció d’un auditori i 
concessió de les instal·lacions solars fotovoltàiques de l’auditori” l’oferta 
econòmica del present concurs tindrà una millora de 1% de baixa. 

� ampliació del termini de garantia: 1 any, total 3 anys. 
� millores econòmiques: 10.000 euros (amb destí a condicionament i millora de la 

zona exterior del Centre de Dia de Manacor que es troba annex al Centre Geriàtric) 
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� millores en l’execució de les obres (millores tecnològiques, en la qualitat de 
materials i la vida de l’edifici, medioambientals a l’obra, en les tasques de 
manteniment). 

� millores en els serveis (millores en la zona verda del solar de l’Institut, millores per 
evitar les molèsties als veïns, millores en el carril addicional per evitar molèsties als 
veïns, acondicionament i millora del centre de dia de Manacor) 

 
2n. Requerir a la mercantil adjudicatària perquè procedeixi, dins el termini de 15 dies 
hàbils comptats a partir del següent al de la corresponent notificació de l’adjudicació del 
contracte, a la constitució de les garanties definitiva i complementària, equivalents al 4% i 
al 3% respectivament, de l’import d’adjudicació del contracte, de conformitat amb la 
clàusula onzena del plec de clàusules administratives; i, procedir, simultàniament, a la 
devolució de la garantia provisional dipositada per participar en la licitació. 
 
3r. Requerir igualment a la mercantil adjudicatària perquè procedeixi dins el termini de 30 
dies comptats a partir de la corresponent notificació de l’adjudicació i de conformitat a la 
clàusula tretzena del plec de clàusules administratives, a la formalització del corresponent 
contracte administratiu, amb constitució prèvia de les garanties definitiva i complementària 
indicades a l’apartat anterior així com a la subscripció del contracte amb el gestor 
autoritzat per a la gestió dels residus de la demolició i construcció i carta de pagament, 
estesa pel Consell de Mallorca, de la fiança dels residus per import de 18.469,74 euros, tot 
això acompanyat d’una declaració feta davant el secretari sobre la gestió dels residus 
procedents de la demolició i construcció en la forma prevista en el projecte tècnic de 
construcció de l’institut. 
 
 
13. Urbanisme i Obres: cessió gratuïta del solar de l’IES de Son Fangos al Govern 
de les Illes Balears 
 
El secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d’Urbanisme i Obres sobre 
cessió gratuïta del solar de l’IES de Son Fangos al Govern de les Illes Balears. 
 
El Sr. Amer Artigues explica el contingut del dictamen. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
1r. Cedir, gratuïtament, lliure de càrregues, gravamens i arrendaments, al Govern de les 
Illes Balears una finca de 18.681 m2, classificats com a sol urbà i qualificat com a zona 
d’equipament escolar, a la zona de son Fangos, per a la seva destinació a Institut 
d’Educació Secundària, finca que es troba inscrita en el Registre de la Propietat de 
Manacor al tom 4968, llibre 1218, foli 213, finca 63.725. 
 
2n.  Sotmetre a informació pública, per un termini de 15 dies hàbils, el present acord 
mitjançant inserció d’anunci en el Butlletí Oficial de les Illes Balears perquè es puguin 
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presentar al·legacions, tot advertint que, en cas que no es presenti cap al·legació al 
present acord, es considerarà elevat a aprovació definitiva. 
 
3r.  Declarar que la cessió gratuïta dels terrenys descrits a l’apartat 1r. del present acord 
es mantindrà mentre que el bé es destini, efectivament, a institut d’educació secundària, 
revertint, gratuïtament, a l’Ajuntament els terrenys i les instal·lacions que existeixin 
quan es deixi de destinar a institut d’educació secundària. 
 
 
14. Urbanisme i Obres: Informe sobre el projecte d’adequació i legalització de 
l’emissari submarí de l’EDAR de Cales de Mallorca 
 
El secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d’Urbanisme i Obres 
informant sobre el projecte d’adequació i legalització de l’emissari submarí de l’EDAR 
de Cales de Mallorca. 
 
El Sr. Amer Artigues explica el contingut del dictamen. 
 
La Sra. Roman Quetglas està d’acord, però critica que el projecte estigués fet l’any 2004 
i que es deixés en un calaix fins ara. 
 
La Sra. Garau Metzinger està d’acord i li agradaria que les obres estiguessin executades 
abans de l’estiu perquè hi ha moltes de ferits com a conseqüència del mal estat actual de 
les instal·lacions. 
 
El Sr. Grimalt Vert anuncia que s’abstindrà i recorda que és un projecte de la passada 
legislatura però no està d’acord amb l’informe emès per la tècnica municipal, ja que 
realitza algunes valoracions que estima que no són totalment correctes. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per devuit vots a favor (PP, AIPC, PSM-Esquerra-Verds 
i Grup Municipal Socialista) i tres abstencions (ALM-UM): 
 
Emetre informe d’acord amb les observacions que consten a l’informe de 25 de març de 
2008 de la Tècnica de l’àrea de Medi Ambient de l’Ajuntament de Manacor relatiu a 
l’anàlisi ambiental de la documentació presentada per l’Agència Balear de l’Aigua i la 
qualitat ambiental relativa al projecte d’adequació i legalització de l’emissari submarí 
de la depuradora de Cales de Mallorca, i procedir a la seva remissió a la Conselleria de 
Medi Ambient, Direcció General de Qualitat Ambiental i Litoral. 
 
 
15. Serveis Públics: reconeixement extrajudicial de crèdits a favor de Dielectro 
Balear SA 
 



 16

El secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Serveis Públics sobre 
reconeixement extrajudicial de crèdits a favor de Dielectro Balear SA. 
 
El Sr. Bosch Lliteras indica que el  regidor Sr. Sureda Fons està fent feina per 
regularitzar la situació i treure a concurs aquest subministrament. 
 
El Sr. Castellano Gallardo afirma que ja és hora que l’equip municipal regularitzi 
aquestes situacions ja que és un tema molt serio i adverteix que si no es posa remei als 
procediments de reconeixement extrajudicial el seu grup municipal acudirà als 
organismes pertinents. 
 
El Sr. Llodrà Gayà recorda que, pràcticament en tots els plenaris, s’aproven 
reconeixements extrajudicials amb informes que indiquen que aquests reconeixements 
venen motivades per una actuació irregular de l’Ajuntament, per això insisteix que 
s’hauria de fer una auditoria de l’Ajuntament. 
 
La Sra. Julve Caldentey estima que s’hauria de fer un concurs si bé la feina feta s’ha de 
pagar.  Demana celeritat en la realització del concurs de subministrament i que es 
compleixin tots els tràmits legals. 
 
El Sr. Bosch Lliteras contesta al Sr. Castellano que la contractació per un concurs del 
subministrament de material elèctric és difícil, ja que hi ha una gran varietat d’elements 
i que si vol anar als organismes pertinents que hi vagi.    Al Sr. Llodrà Gayà li recorda 
que el control intern de l’actuació municipal es realitza per òrgans interns, com són 
l’interventor, el secretari i el tresorer, i per òrgans externs a través de la Sindicatura de 
Comptes.   A la Sra. Julve Caldentey li respon que s’està fent feina en el plec per a la 
licitació d’aquest contracte de subministrament.    Per acabar, demana a l’oposició més 
respecta. 
 
El Sr. Llodrà Gayà no considera que la seva intervenció hagi estat incorrecta ni 
ofensiva. 
 
La Sra. Julve Caldentey recrimina al Sr. Bosch Lliteras que converteixi l’atípic que són 
els reconeixements judicials en típic. 
 
El Sr. Castellano Gallardo no està d’acord amb les acusacions del Sr. Bosch Lliteras i 
insisteix en la irregularitat del reconeixement extrajudicial. 
 
El Sr. Bosch Lliteras destaca que el volum del reconeixement extrajudicial és ínfim en 
comparació al pressupost de l’Ajuntament. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per dotze vots a favor (PP i AIPC), sis vots en contra 
(Grup Municipal Socialista i PSM-Esquerra-Verds) i tres abstencions (ALM-UM): 
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Reconèixer extrajudicialment els crèdits, per ser factures d’un exercici anterior i/o per  
quan no s’ha tramitat el corresponent expedient de contractació i, conseqüentment, 
aprovar les factures que a continuació es relacionen presentades per l’empresa 
DIELECTRO BALEAR SA, corresponent al proveïment de materials per als 
electricistes de la brigada municipal (enllumenat de Nadal, manteniment enllumenat 
públic i edificis municipals) (relació O  núm. 200800000057, de data 13.03.2008, de 
data 13.03.2008): 
 

Factura núm. Data Import total (IVA inclòs) 
FA07/35927 15/11/2007 4.378,65 
FA07/37602 30/11/2007 7.937,96 
FA07/39258 15/12/2007 4.104,78 
FA07/40669 31/12/2007 707,69 
FA08/00864 15/01/2008 2.812,35 
FA08/01104 15/01/2008 536,15 
FA/08/04296 15/02/2008 11.523,75 

 TOTAL 32.001,33 
 
 
16. Porto Cristo: reconeixement extrajudicial de crèdits a favor de Progresa 
 
El secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Porto Cristo de 
reconeixement extrajudicial de crèdits a favor de Progresa. 
 
El Sr. Amer Artigues explica que és una factura del Pla d’Excel·lència i que s’ha tingut 
que anar a reconeixement extrajudicial perquè Air Europa no va presentar tota la 
documentació demanada. 
 
La Sra. Roman Quetglas no entén perquè s’aprova ara aquest reconeixement 
extrajudicial perquè fa uns dies es realitzà una reunió de tancament del Pla 
d’Excel·lència. 
 
La Sra. Garau Metzinger anuncia que s’abstindrà si bé entén que s’ha de pagar 
ràpidament perquè sinó s’haurà de fer càrrec íntegrament l’Ajuntament de la despesa. 
 
El Sr. Garcia Boza també anuncia que s’abstindrà. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per dotze vots a favor (PP i AIPC) i nou abstencions 
(ALM-UM, Grup Municipal Socialista i PSM-Esquerra-Verds): 
 
Reconèixer extrajudicialment el crèdit, per no haver seguit el procediment de 
contractació establert i, conseqüentment, aprovar la factura presentada per l’empresa 
PROGRESA (Promotora general de revistes) corresponent a la inserció de publicitat del 
Pla d’Excel·lència Turística de Porto Cristo, a la revista Air Europa del mes d’agost de 
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2007, per la quantitat total de 11.985,12 euros, amb càrrec a la partida 75.751.2260000 
del Pressupost de 2008, ADO núm. d’operació 2008000010268:  
 

Factura núm. Data Import total (IVA inclòs) 
A108/0015 02.01.2008 11.985,12 euros 

 total 11.985,12 euros 
 
 
17. Batlia: aprovació inicial de la modificació dels Estatuts de la Fundació Pública 
del Teatre Municipal de Manacor 
 
El secretari llegeix la proposició de la batlia sobre aprovació inicial de la modificació 
dels Estatuts de la Fundació Pública del Teatre Municipal de Manacor. 
 
La Sra. Febrer Gelabert explica les modificacions introduïdes. 
 
La Sra. Garau Metzinger demana perquè no la varen cridar per telèfon per anar a la 
reunió de la Junta Rectora. 
 
La Sra. Febrer Gelabert demana disculpes a la Sra. Garau i intentarà que no torni a 
passar. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
1r. Aprovar inicialment la modificació dels Estatuts de la Fundació Pública del Teatre 
Municipal de Manacor en el sentit d’adaptar la denominació de l’entitat a la legislació 
vigent, i, per tant, canviar el nom de Fundació Pública del Teatre Municipal de Manacor 
pel d’INSTITUT PÚBLIC DEL TEATRE MUNICIPAL DE MANACOR en totes les 
ocasions en què aparegui la denominació abans dita. 
 
2n. Exposar, per un termini de trenta dies hàbils, l’acord d’aprovació inicial mitjançant 
la seva publicació en el Butlletí Oficial de les Illes Balears.  En el cas que, transcorregut 
el termini no es presenti cap reclamació o suggeriment, s’entendrà definitivament 
aprovat, de forma automàtica, l’acord de modificació. 
 
3r. Integrar aquesta nova redacció dels Estatuts de l’esmentat organisme autònom una 
vegada esdevengui aprovada definitivament la modificació. 
 
 
18.  Batlia: aprovació inicial de la modificació dels Estatuts de la Fundació Pública 
Antoni M. Alcover 
 
El secretari llegeix la proposició de la batlia sobre aprovació inicial de la modificació 
dels Estatuts de la Fundació Pública Antoni M. Alcover. 
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La Sra. Febrer Gelabert explica els canvis i especialment en la introducció que tots els 
grups polítics formaran part de la Fundació que va ser una reclamació del Grup 
Municipal Socialista. 
 
La Sra. Roman Quetglas si bé està d’acord en que tots els grups polítics tenguin 
representació, no entén perquè han de ser tots els membres de la comissió informativa 
de Cultura. 
 
El batle creu que és correcta la proposta i en el cas que es modifiqués s’hauria de 
mantenir la proporcionalitat de la corporació local seguint per exemple un criteri de vot 
ponderat. 
 
El Sr. Gayà Riera apunta que els altres representants de la Fundació Pública Antoni M. 
Alcover són del PP. 
 
La Sra. Febrer Gelabert recorda al Sr. Gayà que hi ha representants d’altres 
administracions públiques que, precisament, no són del PP. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per devuit vots a favor (PP, AIPC, PSM-Esquerra-Verds 
i ALM-UM) i tres abstencions (Grup Municipal Socialista): 
 
1r. Aprovar inicialment la modificació dels Estatuts de la Fundació Pública Antoni M. 
Alcover, en el sentit de procedir als canvis que seguidament s’indiquen: 
 
� Modificació general: per tal d’adaptar la denominació de l’entitat a la legislació 

vigent, canviar el nom de FUNDACIÓ PÚBLICA ANTONI M. ALCOVER  pel 
d’ INSTITUCIÓ PÚBLICA ANTONI M. ALCOVER en totes les ocasions en 
què aparegui la denominació abans dita. 
 

� A l’article 2 canviar “té el seu domicili a Manacor a la sala A del Claustre, plaça 
del Convent, núm. 5” per “té el seu domicili a Manacor al carrer del Pare 
Andreu Fernández, 12”. 
 

� A l’article 3 canviar “sense altres limitacions que les establertes per les lleis per 
a les Fundacions Públiques” per “amb la naturalesa jurídica d’organisme 
autònom local”. 
 

� A l’article 5, apartat 5, afegir “de la Unió Europea”. 
 

� A l’article 13 que l’apartat “L) La gestió del pressupost aprovat” passi a 
convertir-se en l’apartat E) de l’article 16. 
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� A l’article 14 canviar “tres membres representants de la Comissió Informativa 
de Cultura elegits per la mateixa Comissió” per “Els vocals membres de la 
Comissió Informativa que tengui atribuïda la matèria de cultura”. 
 

� A l’article 15  afegir el terme “però es veurà obligat a fer-les quan hi hagi afers a 
tractar que requereixen la seva convocatòria, o la demana un mínim de set 
membres de la Junta Rectora”. 
 

� A l’article 15 canviar que les convocatòries es realitzaran amb una antelació 
mínima de “vint-i-quatre hores” per “quaranta-vuit hores”. 
 

� A l’article 15 canviar que les votacions de la Junta seran “nominals” per 
“ordinàries”. 
 

� A l’article 18 afegir “d’aquesta mateixa Junta, a més del o de la gerent de la 
Institució, amb veu i sense vot”. 
 

� A l’article 19 afegir “o la Directora”. 
 
2n. Exposar, per un termini de trenta dies hàbils, l’acord d’aprovació inicial mitjançant 
la seva publicació en el Butlletí Oficial de les Illes Balears.  En el cas que, transcorregut 
el termini no es presenti cap reclamació o suggeriment, s’entendrà definitivament 
aprovat, de forma automàtica, l’acord de modificació. 
 
3r. Integrar aquesta nova redacció dels Estatuts de l’esmentat organisme autònom una 
vegada esdevengui aprovada definitivament la modificació. 
 
 
19. Batlia: modificació acord plenari fixant el règim de dedicació, retribucions i  
indemnitzacions i assistències dels membres de la Junta Municipal de Districte 
 
El secretari llegeix la proposició de la batlia sobre modificació acord plenari fixant el 
règim de dedicació, retribucions i  indemnitzacions i assistències dels membres de la 
Junta Municipal de Districte. 
 
El Sr. Gomila Capó explica la proposta. 
 
El Sr. Castellano Gallardo no entén perquè un regidor de l’Ajuntament que té dedicació 
ha d’augmentar la seva retribució pel fet de pertànyer a la Junta de Districte. 
 
La Sra. Garau Metzinger està d’acord amb la proposta. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
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1r. Modificar l’acord del Ple de 12 de juliol de 2007 relatiu a establir les retribucions, 
indemnitzacions i assistències dels distints regidors de la corporació municipal, a l’objecte 
d’incloure, amb efectes a dia 1 de gener de 2008: 

 
- Retribucions: * Règim de dedicació parcial (exclou assistències):  “els regidors 
designats per ser membres de la Junta Municipal de Districte de Porto Cristo rebran 
un complement retributiu de 40 euros/mensuals. 
 
- Indemnitzacions i assistències:  “els membres de la corporació i demés persones 
designades com a membres del Ple de la Junta de Districte de Porto Cristo 
percebran 60 euros per ple de la Junta Municipal de Districte de Porto Cristo. 

 
El dret a indemnització per assistència s’entendrà adquirir quan el vocal del Ple de la Junta, 
estigui present des del començament fins a l’acabament de la sessio i com a màxim a 12 
plens de la Junta de Districte a l’any.  Només poden rebre assistències els membres que no 
tinguin dedicació exclusiva ni parcial. 
 
2n.  Publicar aquest acord en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i en el Tauler 
d’Anuncis de la corporació en compliment de l’article 75.5 de la Llei 7/1985. 
 
 
20. Proposició del grup municipal PSM-Esquerra-Verds per a la promoció de 
l’aparcament de la plaça de Sant Jaume 
 
Proposició presentada pel grup municipal PSM-Esquerra-Verds de data 5 de febrer de 
2008, RGE 1730, per a la promoció de l’aparcament de la plaça de Sant Jaume, del tenor 
següent: 
 

“Moció per a la promoció de l’aparcament de la plaça de Sant Jaume. 
 
El pressupost de la SAM preveu que l’any 2008 l’aparcament soterrat de la plaça 
de Sant Jaume ingressi en total 25.500 euros.  Això suposa una previsió 
d’aproximadament 6 euros de recaptació per cada hora de tenir obert (i això tenint 
en compte els abonaments).   És evident, doncs, que una instal·lació com aquesta 
no pot estar tant infrautilitzada. 
 
Donat que qualsevol Pla de Mobilitat que es pugui fer al municipi ha d’intentar que 
la gent circuli pel centre de Manacor a peu, es fa necessària la utilització 
d’aparcaments dissuassoris al voltant de les zones de vianants.  L’aparcament de la 
plaça de Sant Jaume, per la seva ubicació entre el centre i l’estació del tren, 
potencialment té moltes possibilitats per tal de fomentar que es circuli a peu pel 
centre de Manacor. 
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Donada per una banda la infrautilització de la instal·lació i per l’altra la necessitat 
de fomentar la circulació a peu pel centre de Manacor, el nostre Grup Municipal 
creu convenient aplicar de manera urgent mesures concretes de promoció de 
l’aparcament d ela plaça de Sant Jaume. 
 
Per això, el Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds presenta per a la seva aprovació 
al Ple de l’Ajuntament el següent acord: 
 
L’Ajuntament de Manacor, ja sigui en l’exercici de les seves competències o 
instant la SAM a fer-ho, i conscient de la necessitat de promocionar l’aparcament 
de la plaça de Sant Jaume, el comerç a la zona i la circulació a peu, acorda que la 
primera hora d’utilització sigui gratuïta i aplicar les tarifes vigents a partir dels 
seixanta minuts d’utilització. 
 
Manacor, 5 de febrer de 2008.  Joan Llodrà Gayà. Portaveu suplent del Grup 
Municipal PSM-Esquerra-Verds”. 

 
El batle indica que aquest punt s’havia debatut parcialment en el passat ple ordinari i no 
havia acabat la intervenció el Sr. Rosselló Cerdà. 
 
El Sr. Rosselló Cerdà recorda que ja va demanar que es retirés la moció presentada i 
creu que si s’aprovés encara produiria més trànsit a Manacor. 
 
El Sr. Llodrà Gayà accepta les esmenes presentades pel Grup Municipal Socialista, i 
creu que el Ple pot perfectament debatre i aprovar la proposta, a més, no està d’acord 
que si s’aprova la proposta s’augmenti el trànsit. 
 
Esmenes proposades pel Grup Municipal Socialista i acceptades pel Sr. Llodrà Gayà: 
 

“Que els aparcaments soterrats estiguin oberts les 24 hores del dia, per tal 
d’adaptar el servei a la flexibilitat dels horaris dels usuaris.  Aquesta ampliació 
d’horaris, que seria molt més flexible amb les necessitats dels usuaris. 
 
Millorar la senyalització dels aparcaments, des de l’entrada a Manacor, i 
canviant la pancarta actual dels aparcaments de Sant Jaume per un rètol digne 
d’un servei públic”. 
 

El Sr. Amer Artigues assenyala que la SAM té un Consell d’Administració on s’hauria 
de discutir aquesta assumpte. 
 
El batle demana al secretari si es pot aprovar la proposta. 
 
El secretari li contesta que hauria d’existir un estudi econòmic financer de la viabilitat 
de la proposta i que l’òrgan competent hauria de ser la Junta General de la SAM. 
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Sotmesa a votació la proposta amb les esmenes del Grup Municipal Socialista, voten a 
favor nou (ALM-UM, PSM-Esquerra-Verds i Grup Municipal Socialista) i dotze vots 
en contra (PP i AIPC), per la qual cosa resulta rebutjada la proposta presentada pel grup 
municipal PSM-Esquerra-Verds per a la promoció de l’aparcament de la plaça de Sant 
Jaume, 
 
 
21. Proposició del grup municipal PSM-Esquerra-Verds per proposar el concert 
econòmic com a model de finançament de la comunitat autònoma de les Illes Balears 
 
Proposició presentada pel grup municipal PSM-Esquerra-Verds presentada en data 5 de 
febrer de 2008, amb el número 1731 del RGE, sobre proposar el concert econòmic com a 
model de finançament de la comunitat autònoma de les Illes Balears, que té la redacció 
següent: 
 

“Moció per a proposar el concert econòmic com a model de finançament de la 
Comunitat Autònoma de les Illes Balears 
 
Al ple del passat 4 de febrer es varen evidenciar les mancances quant al 
finançament que tenen els ajuntaments.  Aquesta situació no és un fet aïllat de 
l’Ajuntament de Manacor sinó que respon a una situació general del finançament 
de les Illes Balears com be ha indicat darrerament la Cambra de comerç i el Cercle 
d’Economia. 
 
L’actual model de finançament de la CAIB ha eternitzat el model que, amb 
independència de qui governi l’Estat, les Balears aportam a les arques del Ministeri 
d’Hisenda molt més d’allò que desprès s’inverteix aquí.  Diverses fonts 
(Universitats, Cambres de Comerç, Caixes d’Estalvis, ...) xifren aquest dèficit en 
un 15% del PIB de la comunitat, cosa que suportada any rere any, implica un gran 
retrocés de les possibilitats de les nostres illes. 
 
Molts experts en economia coincideixen que l’única manera d’aturar aquest dèficit, 
que donada la seva magnitud ben bé podria ser qualificada d’espoli, és l’adopció 
del model de concert econòmic com a sistema de finançament de la nostra 
Comunitat Autònoma en què cada territori recapta i gestiona els recursos que 
genera i simplement paga al cap de l’any a l’Estat aquells serveis que li ofereix.  
Això no lleva que els territoris que tenen el concert econòmic no puguin mantenir 
polítiques de solidaritat amb regions del món en vies de desenvolupament. 
 
Donat que no es tracta d’una cosa novedosa ni improvisada ja que dues de les 
disset comunitats autònomes de l’Estat espanyol (Navarra i el País Basc) ja tenen 
aquest sistema de finançament, des del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds, 
trobam necessari i urgent que, per poder escometre amb garanties un bon 
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finançament de les corporacions locals, és necessari l’adopció del Concert 
Econòmic com a sistema de finançament de les Illes Balears. 
 
Davant aquesta situació, el Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds proposa al Ple de 
l’Ajuntament que aprovi el següent acord: 
 
L’Ajuntament de Manacor, conscient que l’actual sistema de finançament de les 
corporacions locals i de la Comunitat Autònoma és manifestament insuficient i 
donat que els recursos de les Illes Balears donen per molt més, insta el Govern de 
les Illes Balears i el Govern de l’Estat a negociar un nou model de finançament 
basat en el concert econòmic. 
 
Manacor, 5 de febrer de 2008.  Joan Llodrà Gayà.  Portaveu suplent del Grup 
Municipal PSM-Esquerra-Verds”. 

 
El Sr. Llodrà Gayà explica la proposta. 
 
La Sra. Morey Fernández indica que el seu grup municipal s’abstindrà i que està a favor 
de millorar el finançament de les Illes Balears.  Creu que no és el lloc adequat per 
debatre aquesta proposta, ja que s’hauria de fer en el Parlament, a més, no està recollit 
el model de concert econòmic en l’Estatut d’Autonomia de les Illes Balears. 
 
El Sr. Grimalt Vert dóna el seu suport a la proposta del PSM-Esquerra-Verds ja que la 
comunitat autònoma de les Illes Balears paga molt a l’Estat i rep molt poc.  Destaca que 
el nivell de finançament dels serveis de la comunitat autònoma no estan en consonància 
amb l’aportació econòmica que es fa a l’Estat.  
 
El Sr. Bosch Lliteras creu que la moció presentada està fora de lloc, ja que s’hauria de 
debatre en el Parlament de les Illes Balears o en el Congrés.  Recorda que la reforma de 
l’Estatut d’Autonomia va ser aprovada recentment pel 90% dels representants polítics 
de les Illes Balears.   Indica que el règim de concert econòmic només s’aplica a les 
comunitats amb un règim històric peculiar.  Recrimina al Sr. Llodrà Gayà de fer una 
proposta irresponsable i estima que el que s’hauria de preocupar és de la problemàtica 
del finançament de l’Ajuntament de Manacor a fi que pugui rebre subvencions del 
Consell o del Govern. 
 
El Sr. Amer Artigues indica que el seu grup no acostuma donar suport a propostes de 
caràcter polític però que en aquest cas donarà el seu suport, però creu també que seria 
convenient que les institucions insulars i autonòmiques es preocupassin per al 
finançament municipal. 
 
El Sr. Llodrà Gayà no acaba d’entendre perquè el PSOE no dona suport a la proposta 
presentada. 
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El Sr. Grimalt Vert recrimina al Sr. Bosch Lliteras d’haver fet un discurs ranci i 
insisteix que els doblers que se generen a la comunitat autònoma haurien de quedar en 
aquesta per millorar els serveis de les Illes, per la qual cosa critica les postures del Partit 
Popular i del PSOE.   
 
La Sra. Roman Quetglas no comparteix els arguments del Sr. Bosch Lliteras però aquest 
debat s’hauria de fer en el Parlament.  Insisteix que el PSOE ha demostrat una clara 
voluntat de millorar el finançament de les Illes Balears i d’anar cap un estat federal. 
 
El batle recalca que el discurs del Partit Popular és coherent amb l’Estatut d’Autonomia 
i amb el consens que es va obtenir entre el PP i el PSOE.  Està totalment d’acord que 
s’ha de millorar el finançament econòmic de les Illes Balears.    Mostra la seva 
estranyesa que Esquerra Republicana de Catalunya, a la qual pertany el Sr. Llodrà i que 
governa juntament amb el PSOE a Catalunya, no hagi demanat el concert econòmic.   
Finalment recrimina l’actitud contradictòria del Grup Municipal Socialista amb la 
postura oficial del PSOE. 
 
El Sr. Llodrà Gayà insisteix que l’Ajuntament és un lloc adient i que cada institució ha 
d’adoptar els acords que corresponguin. 
 
Sotmesa a votació, resulten vuit vots a favor (ALM-UM, PSM-Esquerra-Verds i AIPC), 
deu vots en contra (PP) i tres abstencions (Grup Municipal Socialista), per la qual cosa 
queda rebutjada la proposta presentada pel grup municipal PSM-Esquerra-Verds sobre 
proposar el concert econòmic com a model de finançament de la comunitat autònoma de 
les Illes Balears. 
 
 
El batle modifica l’ordre del dia i passa a tractar el punt número 25 relatiu a la renúncia 
de la Sra. Maria Antònia Mercant Nadal al càrrec de regidora de l’Ajuntament de 
Manacor. 
 
 
22. Renúncia de la Sra. Maria Antònia Mercant Nadal al càrrec de regidora de 
l’Ajuntament de Manacor. 
 
El Sr. Castellano Gallardo protesta perquè en el passat plenari ordinari va demanar un 
canvi de l’ordre del dia i el batle no ho va autoritzar, al·legant que no hi havia cap 
precedent. 
 
El batle demana al secretari si pot alterar l’ordre del dia. 
 
El secretari contesta que sí. 
 
Seguidament, la Sra. Mercant Nadal intervé amb les següents paraules: 
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“Senyor Batle, senyors i senyores regidors i regidores, 
 
En aquestes paraules d’acomidament, voldria quedés patent sols un concepte, un 
sentiment que, per a mi, ha estat constant durant aquest temps, en el qual he tingut 
l’honor de ser regidora d’una ciutat com a Manacor. 
 
La paraula, el concepte és amor. 
 
Amor, o estimació, com volgueu, ha estat el denominador comú de la meva feina. 
 
Amor per la nostra terra, amor posat dia a dia en la feina a fer. 
 
Amor per cada uns dels racons del nostre municipi. 
 
Amor per a Manacor. 
 
Aquest sentiment que sé ben cert és compartit per tots els membres de govern i 
membres de l’oposició, és el que m’ha marcat una il·lusió diàriament renovada  per 
dur a terme, més o menys bé, la tasca de la cultura, educació, normalització 
lingüística i joventut de la nostra ciutat. 
 
Aquesta il·lusió/amor ha fet possible que, en qualitat i quantitat de feina, en 
participació ciutadana, en fets i estructures educatives u culturals, en projectes 
iniciats i que no tenen volta enrere, que, en tot això, es fes veritat la màxima de 
l’amor: “Més que ahir, però menys que demà”.  
 
Màxima i línia que ben segur es mantindrà en aquesta legislatura i en les properes, 
sigui qui sigui el qui govern. 
 
Confio que aquest esperit de superació, de treball en equipi, d’anteposar els 
interessos del poble als individuals o partidistes, continuarà essent la línia més 
destacable de l’Ajuntament de Manacor. 
 
Amics i amigues, deixo de treballar per l’Ajuntament de la ciutat de Manacor, però  
us vull fer saber que, des del meu escó a Madrid, intentaré ser la veu de Manacor, 
de Balears, per aconseguir el millor per les nostres Illes. 
 
A Madrid, el meu escó, l’escut de la nostra ciutat, hi tindrà la mà i la veu, però el 
cor, el cor de l’escut restarà aquí, amb tots els ciutadans i ciutadanes de Manacor. 
 
Acabo de donant-vos a tot les gràcies per haver pogut compartir amb tots i totes, tot 
tipus de vivències i experiències. 
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Al Senyor Balte, per la confiança dipositada en la meva persona, i pel seu suport 
que sempre m’ha donat. 
 
Als regidors actuals i de la legislatura passada, pel costat i comprensió que sempre 
he rebut de tots vosaltres, i pel plaer que ha suposat fer feina en equipi amb 
vosaltres. 
 
Als membres de l’oposició, malgrat diferents punts de vista, gràcies per la devoció 
que heu posat en fer la vostra feina, ja que tots, oposició i govern cercam el millor 
per la  nostra ciutat. 
 
Als funcionaris i funcionàries de l’Ajuntament per la col·laboració i bona 
disposició que sempre he trobat en ells, sense excepcions. 
 
Gràcies, doncs, per les vivències compartides, que pot ser, no ho descarto, pot ser, 
repetiren en el futur. 
 
Gràcies i fins a sempre”. 

 
La Sra. Julve Caldentey desitja a la Sra. Mercant Nadal molta sort, i li demana que 
estigui a l’altura i que faci propostes productives per a les Illes Balears. 
 
El Sr. Gayà Riera espera que se senti la veu de la Sra. Mercant Nadal a Madrid. 
 
La Sra. Roman Quetglas li dóna l’enhorabona. 
 
El Sr. Amer Artigues també li dóna l’enhorabona i sort a Madrid i que pensi amb el 
poblet de Porto Cristo. 
 
El batle diu que té una mescla d’alegria i de tristor i que la Sra. Mercant Nadal serà una 
persona de difícil substitució, ja que es fa notar, i a més, és una bona amiga.  Espera que 
gaudeixi d’aquest càrrec i la considera una persona afortunada.   Finalment agraeix 
l’esforç de la Sra. Mercant Nadal a l’Ajuntament de Manacor i li desitja sort. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
1r. Quedar assabentat i conseqüentment acceptar i considerar efectiva la dimissió i 
renúncia del càrrec de regidora d’aquesta corporació de la Sra. Maria Antònia Mercant 
Nadal, que pertany a la candidatura del Partit Popular (PP). 
 
2n. Sol.licitar de la Junta Electoral Central l’expedició de la credencial del regidor del 
Partit Popular que substituirà a la regidora Sra. Maria Antònia Mercant Nadal, que ha 
renunciat al seu càrrec. 
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3r. Fer constar que el candidat següent a la regidora Sra. Maria Antònia Mercant Nadal 
de la llista del Partit Popular (PP), segons l’ordre de col·locació en la candidatura de les 
passades eleccions locals, és el Sr. Rafel Nicolau Girart (PP). 
 
 
El president aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta acta, en paper numerat pel Govern 
de les Illes Balears números 0420515 al 0420542, ambdós inclosos. 
 
 
El secretari general     El batle president 
 
 
 
Antoni Benlloch Ramada    Antoni Pastor Cabrer 
 
 
 


